
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Közösségben Istennel és egymással 
 

Múlt vasárnap már nemcsak lélekben, hanem a templom légkörében, 
az Oltáriszentségben köztünk lévő Úr fizikai közelségében 
személyesen is örvendezhettünk a feltámadás utáni első 
együttlétünknek, s Ferenc atya szavaiból és a közösség erejéből 
töltekezve érezhettük át, mit jelent Jézus szava: Veletek vagyok 
minden nap a világ végezetéig.  
Pünkösd ünnepére készülve kis hasonlóságot fedezhetünk fel a 
tanítványok zárt ajtók mögötti, bizonytalanságban átélt 50 napja és a 
saját, korlátozások alá vetett életünk között. Átélték ugyan a 
feltámadás utáni találkozás örömét, de a megpróbáltatásoktól való 
félelmükben bezárkóztak. A Szentlélek erősítő kegyelmére volt 
szükségük, hogy változtatni tudjanak életükön. Nekünk is állandó 
bűnbánatra, megújulásra van szükségünk, hogy igazi feltámadottként 
tudjunk tanúságot tenni Jézusról. 

Az apostolok életét figyelve láthatjuk, hogy a Lélek nem a nehézségeket tünteti el az 
életükből, hanem békét ültetve beléjük képessé tette őket a hithirdetésre. Ezt a békét, 
harmóniát mindennapi megtéréseinkkel mi is megkaphatjuk, ami segít az élet viharaiban igazi 
krisztushordozóvá válnunk.  
Tavaly 11 ifjúsági hittanos és két felnőtt részesült a bérmálás szentségében templomunkban. 
A bérmálkozók esszékben vallottak a hitükről, Istennel és a keresztény közösséggel való 

kapcsolatukról, tudatos elköteleződésükről, példaképekről (bérmaszentjük), hogyan és miért 

szeretnének Isten útján járni a jövőben, és arról, hogy a Lélek ajándékai közül melyiket 

szeretnék különösen is felerősíteni magukban a Szentlélek által. 

Az esszéket Marton Zsolt püspök atyának eljuttatva, ő a bérmálás szertartásának 

megkezdése előtt elbeszélgetett a fiatalokkal a hitükről, példaképükről. 

Ezekből a gondolatokból osztunk meg egy csokorral Kollmann Andrea hitoktató segítségével: 

 
„Úgy gondolom, hogy legjobban a következő idézet írja le, miért is szeretnék bérmálkozni: 
„Lélek add, hogy Benned teljesen megbízzak, /A vízen bátran Veled járjak, bárhová hívsz, 

menjek. / Vigyél tovább, mint a lábam tudna menni. / Taníts teljes hittel járni, jelenlétedben 

élni./ A jó tanács ajándékát szeretném kérni. Sokszor érzem azt, hogy nehezen igazodok ki 
a lehetőségek között, vagy egyenesen félek, hogy nem hozok jó döntést. Szeretném kérni a 
Szentlélek segítségét abban, hogy Istennek is tetsző döntéseket tudjak hozni, különbséget 
tudjak tenni a jó és a rossz út között. Szeretnék jól cselekedni, jól választani, amikor csak 
lehet, és nem félni attól, hogy olyan döntést hozok, ami negatív következményekhez 
vezethet. Főleg azért, mert tulajdonképpen a hit és a bizalom is egy választás, és én 
szeretnék napról napra mindig jól választani.” 
 

OTTHONUNK AZ EGYHÁZ 
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„A Szentlélek 7 ajándéka közül a jó tanács Lelkét szeretném különösen kérni a 
Szentlélektől.  Azért választottam, mert mindig nagy nehézséget jelentett számomra, 
valamiben egy döntés meghozatala, sokszor bizonytalan és félénk voltam és vagyok. Ezért 
szeretném kérni, hogy a Szentlélek segítsen a jó tanácsaival, hogy mindenben helyesen és 
könnyen cselekedjek… Továbbá a Szentlélektől azt szeretném kérni, hogy az embereknek jó 
tanácsokat tudjak adni, ha baj van.  Ha véleményt mondok, akkor számukra a legmegfelelőbb 
választ adhassam, olyat, ami Istennek tetsző…” 
 
„…csak gyermeki hittel vállaltam az elsőáldozásomat. Azóta már nagykorú lettem lelki 
értelemben is: már úgymond felnőtt szemmel látom a világot. Nagyon fontosnak tartom, 
hogy most én hozzam meg a döntést, hogy Istenhez közelebb szeretnék kerülni a bérmálás 
által. Hiszen nagykorúként nekem kell eldönteni, hogy melyik úton szeretnék haladni. Ezzel a 
döntéssel elhatározom, hogy Isten útján járok és Őt követem életem során. Döntésekben 
helyesen cselekszem és betartom a 10 parancsolatot. És ami a legfontosabb, ápolom az 
Istennel való kapcsolatomat.” 
 
„Felnőttként tudatosan szeretném felvállalni a hitemet: azt, hogy keresztény vagyok, hogy 
hiszek Istenben, ezt mindenki előtt szeretném megvallani… az istenfélelem Lelkét 
szeretném felerősíteni Isten segítségével... Megtaláltam az Istent az életemben, és nem 
szeretném elveszíteni. Ő a legfontosabb az életemben, azt szeretném, hogyha nehéz 
döntések elé is kerülök, akkor is Jézust tudjam választani: hogy a szívem mindig tudja, merre 
van a helyes út, és ha arról le is térnék, tudjam, hogy rossz irányba fordultam.” 
 
„A Szentlélek ajándékai közül a bölcsesség ajándékát szeretném kérni. Rengeteg olyan 
döntést kell meghoznunk az életben, ami igen fontos. Nagyon sokszor döntök 
elhamarkodottan, átgondolatlanul és a nehéz döntéseket is nehezen hozom meg egyedül. 
Szeretnék olyan döntéseket hozni, ami jó másoknak is, és Isten is egyetért vele. Ehhez 
szeretném kérni a Szentlélek segítségét…” 
 
„Szeretnék bérmálkozni, hogy méltóképpen, ünnepi esemény keretében várjam és fogadjam 
a Szentlelket, hogy a meghívottak és a közösség előtt tegyek fogadalmat. A Szentlélek 
ajándékainak csírái már bennem vannak, szeretnék tudást kapni, hogy használni tudjam, és 
mások segítésére fordíthassam. Fejlődni, haladni szeretnék Jézus Krisztus ösvényén. 
Világítani az úton, hogy más testvérek is rátaláljanak… A Szentlélek ajándékai közül az 
Istenfélelem ajándékát kérem, mert számomra a legfontosabb, hogy Istennel való 
kapcsolatom és hitem erősödjön, mélyüljön…” 
 
„A Szentlélek ajándékai közül a jó tanács ajándékát szeretném kérni. Sokszor előfordul, 
hogy az ember nem tudja, mitévő legyen. Ilyenkor nagy örömet és megkönnyebbülést tud 
okozni egy bölcs és jó tanács, ami segít. Nagyon sokszor kérnek tőlem tanácsot barátok, 
családtagok, és olyan tanácsokat szeretnék adni a segítségért hozzám fordulóknak, ami 
Istennek tetsző, így ehhez kérném a Szentlélek közbenjárását…” 
 
„A bölcsesség ajándékát szeretném kérni, mely hozzásegít a természetfölöttiek 
értékeléséhez. Fogékonnyá tesz bennünket a Szentlélek indításaira, hogy a dolgok mélyebb 
megértése által helyes ítéletet (döntést) hozzunk a spekulatív igazságokról… Meglátni Isten 
szeretetét és tervét az életemmel…” 
 
„A lelki erősséget szeretném kérni, mert minden ember életében vannak olyan pillanatok, 
amikor erős kell, maradjon vagy önmaga miatt vagy mások miatt. Szeretném, ha az ilyen 



helyzetekben az Istennel tudnám megvívni a csatáimat, és rá tudnék támaszkodni a 
legjobban.  Jó lenne, ha nehéz helyzetekben az tartaná bennem a lelket, hogy tudom, az 
Isten mindent úgy tesz, ahogy azt Ő szeretné, és mindig velem van. Szeretném, ha Istenre 
tudnám bízni magam: minden gondomban tudjam, hogy azt kapom Tőle, ami számomra a 
legjobb és a legszükségesebb.” 
„A Szentlélek hét ajándéka közül az erősség ajándékát szeretném kérni. Szeretnék 
segítséget nyújtani életem során mindenkinek, akinek támogatásra, bátorításra, illetve 
megerősítésre van szüksége az élet bármely területén. Meggyőződésem, hogy saját lelkierőnk 
megerősítése és embertársaink segítése napjainkban a boldogság egyik legfontosabb forrása. 
Ennek eredményes megvalósulásához szeretném kérni a Szentlélek segítségét.” 

 
„A hét ajándék közül a bölcsesség Lelkét választottam. Az életem során biztos lesz 
számtalan olyan helyzet, ahol választanom kell; szeretném mindig az Istennek tetsző, helyes 
utat választani. Ezt azonban egy embernek nem mindig könnyű eldönteni. Ezért kérem a 
bölcsesség lelkét, segítsen, hogy a választási lehetőségek közül mindig jól, az Istennek 
legmegfelelőbbet válasszam ki. Továbbá mások döntéseiben is bölcs segítséget tudjak 
nyújtani.” 
 
„Az istenfélelem Lelkét kérem különösen ajándékként. A hittan sokat segít a hitem 
erősödésében, mert minden óra után csodálkozom, hogy milyen hatalmas, fel nem fogható 
Isten jósága!  Azt kérem a Szentlélektől, hogy segítsen, hogy jobb legyen a kapcsolatom 
Istennel és úgy tudjak élni, hogy az Istennel való kapcsolatom mindig megmaradjon.” 

 

Köszönjük a testvéreknek a korlátozások alatt megélt tapasztalataik megosztását, 
melyek a személyes találkozások hiányában egységünk erősítése mellett ahhoz is 

hozzájárult, hogy egyre többen sajátjuknak érezhessék a hírlevelet. E hitben 
folytatjuk sorozatunkat. 

 

Istenbe vetett bizalommal 
 

Már hetvennyolc éves vagyok, sok mindent megéltem, sok örömben és nehézségben is volt 
részem. Maga a vírus nem jelentett számomra különösebb félelmet, tudom, hogy úgysem 
maradok a földön örökké, egyszer el kell menni, ha eljön az ideje.  
Sok haldoklót kísértem, láttam különféle hozzáállást a földi élet végéhez. Számomra 
legfontosabb az Istenbe vetett bizalom. Nehézségek, fájdalmak mindenkinek jutnak, de 
miért is ne lennének? Nehéz elfogadni a keresztet, de tudom, hogy Jézus értünk vállalt 
iszonyatos kínokat, nekem is el kell fogadni, amit az élet hoz. Mindig azt a kegyelmet kérem 
az Úrtól, hogy a végső pillanatig ki tudjak tartani Mellette, még a legnehezebb pillanatban se 
kételkedjek az Ő szeretetében. Ő tudja, mi válik leginkább javamra. 
A szentmisén való részvételről és a liturgia tartásáról való lemondás viszont elég nehéz volt 
számomra. Évek óta rendszeresen áldoztatok első péntekenként otthoni betegeket, és 
hetente kétszer az idősotthonokban, tudom, mennyire várják az Oltáriszentség magukhoz 
vételét, küldetésemnek tartom ezt a szolgálatot. Magam is többször megtapasztaltam 
gyógyító erejét, szeretnék másokat is hozzásegíteni ehhez. 
A korlátozások idején leginkább rádión keresztül a Városmajorból közvetített szentmisén 
vettem részt, Lambert atyát személyesen ismerem, ő egy kis otthonosságot hozott a 
napjaimba.  
A húsvéti ünnepkörben nagyon hiányozott az élő szertartásokon való jelenlét, de az 
eseményeket jól tudtam követni a médián keresztül. Hálás voltam ezekért a technikai 
lehetőségekért, mert ilyen jó dolgokra is lehet fordítani. Megörültem az enyhítéseknek, csak 



kicsit aggódtam, vasárnap hogyan fogunk beférni a templomba. Nézem a szép nagy kertet, 
és arra vágyom, jó volna kihasználni ezt a lehetőséget, ott megtartani a vasárnapi 
szentmiséket. 
Most a feleségem elment az unokákhoz, egyedül vagyok, de ezt mégsem tekintem 
magánynak, érzem a szeretteim jelenlétét, tudom, hogy Jézus is velem van, és mindannyian 
Isten kezében vagyunk. Ez a tudat tette széppé a húsvétomat is. A hitből nem lehet kiesni 
egy ilyen korlátozás miatt. 
Nagyon várom, hogy újra elkezdhessem mások szolgálatát, bízom abban, hogy kapok rá 
lehetőséget az Úrtól.                                                                                Káposztássy Béla 

 
A közösség és szolgálat ereje 

 
Nyugdíjasként kicsit karanténban érzem magam minden korlátozás nélkül is. Összesen 62 
évet töltöttem munkában, három éve vagyok otthon véglegesen – feleségem halála után 
egyedül, aminek már 8 éve. Persze, a fiaim istápolnak jobbról-balról! Úgyhogy a karantén 
legfeljebb annyit jelentett, hogy kevesebbet jártam el otthonról. Középső fiamék szemben 
laknak velem, mindent beszerzett nekem, amit fölírtam.  
Az interneten megtalálható hitéleti eseményeket folyamatosan figyeltem, követni tudtam a 
nagyböjti és húsvéti eseményeket, vasárnapi szentmiséken online vettem részt. Jó, hogy a 
Hírlevelet mindig megkaptam, így a közeli eseményekről sem maradtam le.  
Az énekkari próbák elmaradása nagyon rosszul érintett, 17 éves korom óta a kórus tagja 
vagyok, hiányzott a közösség, a szerdai együttlétek. Fiatal koromtól kezdve beleszövődött az 
életembe a ministránsi és kórusi szolgálat, együtt éltem vele. Emlékszem, sokszor 
ingajáratban szolgáltam a kórus és a szentély között, attól függően, éppen hol volt szükség a 
segítségemre. 
Virágvasárnapra, húsvétra az évközi alkalmaknál is jobban szoktunk készülni, próbálni. A 
passióban általában Jézus szólamát énekelem, ezt nagyon kedves szolgálatnak tartom. 
Bevallom, ennek a kimaradása számomra megkurtította a húsvét emelkedettségét, örömét, 
hiába vagyok tisztában a tényekkel.  
Az imaéletemre is rányomta bélyegét a közösséggel való kapcsolattartás hiánya. 
Ezért is nagyon megörültem a lehetőségnek, hogy néhányan eleget tegyünk a Mária szerenád 
hagyományának, aminek elég érdekes története van. Az ötvenes években, mikor még 
Bakonyi Árpád volt a karnagyunk, minden évben április utolsó napján a kórus férfitagjai 
végigjárták a falut, és a hölgytagoknak szerenádot adtak. Majd megszületett az ötlet, és 
ebből fejlődött ki a hagyomány, hogy ne csak a lányokat köszöntsük ilyen módon, hanem Égi 
Anyánkat is. Mostanra már a lányok köszöntése el is marad, a templomban megtartott Mária 
szerenád került központi helyre. Örültünk, hogy ha nem is teljes létszámmal, de továbbvittük 
a hagyományt az idén is.                                                                                      Ács Béla 
 
 

 Kedves Testvérek! 

Szeretném tudatni veletek, hogy az idén a járvány jelenlegi szabályai miatt 
az Úrnapi körmenetet nem tartjuk meg. A Jézus Szíve fogadalmi szentmisét 
szabadtéren tartjuk meg, remélhetőleg az időjárás lehetővé teszi. Amíg a járványügyi 
szabályok fennállnak, fenntartjuk az eddigi gyakorlatot. Köszönöm, hogy a 
templomban betartjátok a kéréseimet, magam is és a segítőim igyekszünk mindent 
szabályosan betartani. 

A korábban felvett, de el nem végezett miséket elkezdtem végezni. Figyeljétek a 
hirdetéseket!                                                                                          Ferenc atya 
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Az 52. Eukarisztikus Kongresszusra készülve Erdő Péter bíboros-prímás esztergom-
budapesti érsek és a Kongresszust előkészítő titkárság ismét közös imára hívja a 
világot 2020. június 13-án, Úrnapja hetének szombatján. 

Ezúttal a járványügyi helyzetre való tekintettel ki-ki otthonából is bekapcsolódhat 
egyéni imával, rózsafüzérrel, szentírásolvasással, és ezt jelezheti is az esemény 
nyolcnyelvű honlapján, a corpusdomini.iec2020.hu–n, megadva a települése nevét és 
irányítószámát. 
Templomunk helyszínként megtalálható a térképen, a jelölésre kattintva lehet hozzá 
csatlakozni. 

 A Magyar Katolikus Püspöki Konferencia 
közleménye: A társadalom részéről többen 
indítványozták, hogy június 4-én délután fél ötkor 
szólaljanak meg országszerte a harangok. Aki a harangszót 
hallja vagy megszólaltatja harangjait, tegye ezt az imádság 
lelkületével, könyörögjön hazánkért, népünkért 
határainkon innen és túl, és Közép-Európa összes népeiért, 
hogy békében, szeretetben és alkotó együttműködésben 
építhessük közös jövőnket.       Budapest, 2020. május 21. 

 

 Tájékoztatjuk a kedves Testvéreket, hogy Templomunk csütörtökönként 8-21 óra 
között nyitva áll. Ez idő alatt betérhetünk az Oltáriszentségben köztünk lévő 
Jézushoz. 
 

 

 Június Jézus Szíve hónapja. Közösségeink rövid 
elmélkedéssel kiegészítve naponta imádkozzák a Jézus Szíve 
litániát, melyet a Hírlevél Plébánia youtube csatornáján lehet 
követni minden este 18 órakor. 

 
 

 

 Egyházközségünk zökkenőmentes működéséhez 
nélkülözhetetlen a hívek anyagi támogatása. A 
perselyadományok mellett ennek legegyszerűbb 
módja a bankszámlára való utalás, melynek 
számlaszáma -------------------------------------                 
 

 
 
 

 
 


